
صفحه 4

جناب آقای دکتر خانیکی 
 درگذشت برادر گرامی تان را به جنابعالی وخانواده محترم تسلیت گفته برای آن 

مرحوم غفران و رحمت الهی و برای بازماندگان صبرجمیل و اجرجزیل مسئلت می کنیم. 
سیدعبدالواحد موسوي لاري، هدایت ا... آقایي، علي اصغر احمدي، سیدمحمدعلي افشاني، حسین امیني، جمشید انصاری، غلامرضا انصاري، 
محمدابراهیم انصاري، علي اکبر اولیاء، سیدمحمدرضا آیت اللهي، اشرف بروجردي، غلامحسین بلندیان، محمدرضا بهزادیان، محمدعلي پنجه 
فولادگران، نصرت ا... تاجیك، اسماعیل تبادار، احمد ترك نژاد، علي جابریان، سیدصفدر حسیني، سیدمحمود حسیني، احمدخرم، اسماعیل 
دوستی، اسدا... رازاني، علي اکبر رحماني، جعفر رحمانزاده، سیدحسن رسولي، ابراهیم رضایي بابادي، عبدا... رمضان زاده، عبدالمحمد زاهدي، 
علي اصغر زبردست، محمود زماني قمي، قربانعلي سعادت، مسعود سلطاني فر، غلامعلي سفید، کریم شورانگیز، محمدرضا صالحي، غلامرضا 
صحراییان، علي صوفي، سیدحمید طهایي، نورا... عابدي، علي قنبري، داوود کشاورزیان، سیدحمید کلانتري، محمدعلي کریمي، سیدمرتضي 
مبلغ، یحیي محمدزاده، علي محقر، فریبرز محمودیان، سیف ا... مرادي، محمدرضا مروارید، فتح ا... معین، محمدحسین مقیمي، سیدجعفر 
موسوي، محسن مهرعلیزاده، محمدهاشم مهیمني، سیدمحمود میرلوحي، محسن نریمان، نگارنده، علي اوسط هاشمي و حسن یونس سینكي. 
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صفحه4

 در بازدید چند ساعته رئیس جمهور 
محمود میرلوحی در واکنش به طرح  تحقیق و تفحص  از بانك مرکزی اعلام شد

مجلس از  مدیریت شهری دوره اصلاحات بیان کرد

 هم برای مناظره حاضریم 
هم تحقیق و تفحص

   آقایان 4 سال مدیریت شهری ما را تحقیق و تفحص کنند؛ بسم ا...    

صفحه 2

واکنش روحانی به پیشنهاد استعفای دسته جمعی 
دولت پس از خروج ترامپ از برجام: 

مردم    باید    بدانند
   گفتم این رفتار را نامردی می دانم   

    وقتی ما برویم، رهبری تنها می شود   
آرمان ملی: کتاب »بدون دود و آتش و خون« روایت های جالب 
و جدیدی را در گفت وگو با حسن روحانی رئیس جمهور سابق و 
دولتمردانش منتشر کرده است. صداوسیما ارتباط خوبی بادولت 
روحانی نداشت و بارها سعی در تخریب داشت که پخش گاندو 

نمونه ای از آن است...

با قیمت عامل های انرژی کارشناسانه برخورد کنید

صفحه 11

یـادداشــت  

همین صفحه

نعمت احمدی
حقوقدان

شایعاتی که درخصوص افزایش قیمت بنزین در 
سطح جامعه پخش شده با حذف یکصد لیتر بنزین 
سه هزار تومانی از کارت ماشین ها وارد فازی دارد می شود 
که شایعات حول افزایش قیمت می چرخد. متأسفانه 
موضوعاتی که تبدیل به وضع موجود شده از یکی از 

مجالس گذشته صورت گرفت ...

چراکابینه اصلاح نمی شود؟

صفحه 11

سخــن روز

صفحه 2

 شرایط اقتصادی کشور به گونه ای است که نمی توان 
اعلام کرد که رئیس جمهور و وزرا از آن باخبر نیستند. 
برخی در رسانه ها اعلام می کنند که مسئولان آمارهای 
اشتباه دریافت می کنند. این تحلیل درستی نیست مگر 
می شود  مسئولان از وضعیت اقتصادی  خبر نداشته باشند.   

مسئولان هم در کنار همین ...

ناصر قوامی
فعال سیاسی اصلاح طلب

با قیمت عامل های انرژی کارشناسانه برخورد کنید تفسیر دقیق مشکلات از زبان مردم

شایعاتی که درخصوص افزایش قیمت بنزین در 
سطح جامعه پخش شده با حذف یکصد لیتر بنزین 
سه هزار تومانی از کارت ماشین ها وارد فازی دارد 
می شود که شایعات حول افزایش قیمت می چرخد. 
متأسفانه موضوعاتی که تبدیل به وضع موجود شده 
از یکی از مجالس گذشته صورت گرفت که طرح 
تثبیت قیمت ها را نمایندگان از تصویب گذراندند. 
در حالی که در گذشته قبل از این مصوبه قانونی 
تصویب شده بود که هر ساله 10درصد به قیمت 
حامل های انرژی اضافه می شد تا به سطح قیمت 
فوب خلیج فارس برسد و در نوروز هر سال مردم 
منتظر این افزایش بودند. فراموش نمی کنم در یکی 
از سال ها این افزایش قیمت یک عدد کسری داشت 
و چون در پمپ بنزین ها اختلاف پیش می آمد، از 
مجلس مصوبه گرفتند که عدد افزایش قیمت بنزین 
یک عدد سرراست و رندی بشود. اگر این قانون تا 
هم اکنون ادامه پیدا می کرد، آن 10 درصد سالیانه 
باعث می شد قیمت بنزین به وضعی برسد که همراه 
با افزایش قیمت و یا تورم سالیانه هماهنگ باشد. 
چند سال قیمت را ثابت نگه داشته اند و دوره طلایی 
احمدی نژاد و افزایش قیمت بنزین هم به پایان 
رسید. متأسفانه مجلس هم در دوره آقای روحانی 
اصرار بر تثبیت قیمت بنزین داشت درحالی که اگر 
در همان تاریخ قیمت بنزین را متناسب با حداقل 
تورم بالا می بردند، اتفاقات آبان سال 98 پیش 
نمی آمد. مقاومت مجلس در مقابل درخواست 
دولت آقای روحانی برای افزایش قیمت بنزین در 
نهایت به بن بستی رسید که سران سه قوه تصمیم 
به افزایش قیمت تثبیت شده سالیانه از هزار تومان 
به سه هزار تومان گرفتند و دیدیم چه حوادثی 
پشت این قصه یعنی تصمیم سران سه قوه مبنی 
بر افزایش سیصد درصدی بنزین رخ داد. هم اکنون 

نیز همین وضع را داریم. نمی دانم چرا عقلای قوم 
تصمیم نمی گیرند هر ساله با توجه به تورم و افزایش 
قیمتی که پیش می آید با یک شیب ملایم نسبت به 
واقعی کردن قیمت حامل های انرژی اقدام کنند. از 
سال98 که سران سه قوه تصمیم به افزایش 300 
درصدی گرفتند، تا هم اکنون تغییری در قیمت 
بنزین داده نشده است و هر افزایش قیمتی که با 
توجه به نشانه هایی که دولت تصمیم دارد حامل های 
انرژی را افزایش قیمت دهد، تنش در سطح جامعه 
به وجود می آورد. می دانیم امروزه بخشی از مردم از 
طریق رانندگی، اسنپ و سایر انواع مسافرکشی ها 
ارتزاق می کنند. اینکه قیمت بنزین را مجددا مانند 
سال 98 تغییر دهیم، به تبع حوادثی به دنبال 
خواهد داشت. از طرفی افزایش قیمت حامل های 
انرژی خصوصا بنزین و گازوئیل باعث شده است که 
اکثر بخش های تولیدی که با حمل و نقل سروکار 
دارند، دچار مشکل بشوند. مثلا تا قبل از افزایش 
قیمت بنزین و گازوئیل در سال 98 حمل کالایی 
از مزارع تا میدان بارفروشی یا کارخانجات یک عدد 
قابل قبولی داشت اما هم اکنون افزایش قیمت بنزین 
باعث شده میزان مبلغ کرایه ها آنقدر اضافه شود که 
بسیاری از کالاهای تولیدی به لحاظ افزایش قیمت 
بنزین و گازوئیل روی دست تولیدکننده بماند. 
دولت اگر قصد دارد درخصوص حامل های انرژی 
خصوصا بنزین و گازوئیل دست به تغییر بزند، این 
تغییر باید اولا کارشناسی شده باشد. ثانیا، با توجه 
به شرایط موجود و لزوم تغییر قیمت شرایطی را 
پیش بیاورند که بسیاری از مشاغل آسیب نبینند. 
برای نمونه حمل کالایی که مثلا از کرمان تا تهران 
با قیمت سیصد تا چهارصدهزار تومان و با افزایش 
قیمت به یک میلیون تومان رسید ولی هم اکنون 
به عدد باورنکردنی 15 تا 18 میلیون تومان رسیده 
است. کدام تولیدکننده قادر است با این افزایش 
قیمت چرخ مجموعه اقتصادی خود را بچرخاند؟ 
و مهمتر اینکه کدام مصرف کننده می تواند افزایش 
قیمت ناشی از حامل های انرژی را بپردازد. کافی 

است سری به میادین میوه و تره بار بزنید. قیمت 
کالاهای مصرفی از مزرعه تا میدان آنچنان تفاوت 
دارد که قابل بخشش نیست افزایش قیمتی که به 
بنزین و گازوئیل برمی گردد. ایران در حمل و نقل 
داخلی متأسفانه با جاده ها وابسته است. حمل و نقل 
ریلی در ایران جایی ندارد. همین وانت های آبی رنگ 
تولیدات مورد نیاز مردم از باغات و مزارع و جالیز را 
به بازار مصرف می رسانند. کافی است در جاده های 
شمال منتهی به تهران تفکیکی بین وسایل نقلیه 
قائل شوید. تعداد وانت هایی که مستقیما مسئولیت 
حمل و نقل و رساندن کالا به بازار مصرف را دارند 
قابل توجه است. زندگی مردم، شغل و کار بسیاری 
از افراد، مشاغلی که با حمل و نقل سروکار دارند 
بستگی به قیمت های بنزین و گازوئیل دارد. تاثیری 
که افزایش قیمت بنزین در قیمت اجناس تولیدی 
اززمان حمل تا بازار مصرف دارد، آنقدر زیاد است 
که جامعه تحمل افزایش قیمت جدیدی را ندارد. 
نگارنده بر این باورم در کشوری که بسیاری از 
حرفه ها به حمل و نقل ربط دارند، تعداد زیادی از 
مردم نه اینکه حرفه آنان رانندگی و حمل و نقل بار 
و مسافر است بلکه به جهت پوشش تامین بخشی 
از مایحتاج زندگی مجبورند از وسیله نقلیه خود به 
عنوان مسافرکشی استفاده کنند. در این صورت 
افزایش قیمت چه واکنش و تاثیری در جامعه 
خواهد داشت. با دم شیر افزایش قیمت بنزین و 
گازوئیل بازی نکنید. باید این افزایش قیمت در 
صورت اجرا به نوعی با مردم در میان گذاشته شود، 
کارشناسان راجع به آن اظهارنظر کنند و مضار و 
فواید آن سنجیده شود. نگذاریم این فشار نسبت به 
بخش وسیعی از مردمی که عمدتا جزو دهک های 
پایین جامعه هستند و وسیله نقلیه آنها چه بخواهیم 
و چه نخواهیم وسیله امرار معاش آنان نیز است و 
مهم تر اینکه حمل و نقل جاده ای بستگی به قیمت 
حامل های انرژی دارد که تاثیر مستقیم بر سفره 
مردم دارد. این بار کارشناسانه با بنزین و گازوئیل 

برخورد کنید تا حوادث سال 98 اتفاق نیفتد. 

ساختارهای فرهنگی و اقتصادی کشور 
مصداق ضرب المثل »دو صد گفته چون 
نیم کردار نیست« شده است. بر همین 
اساس مردم متوجه فاصله حرف تا عمل 
شده اند! نکته کلیدی و مهم این است 
مردم به دلیل حضور در واقعیت های 
زندگی شهری و روستایی، توامان به 
جزئیات و کلیات مملکت و مملکت داری 
درک و شناخت درستی پیدا کرده اند و به 
تعبیری تحلیل و تفسیر دقیقی از همه 
حوزه های زیست شان از پاسگاه، دادگاه، 

بانک، فرمانداری، استانداری، آموزش 
و پرورش، دکان و مغازه، اجاره و خرید 
مسکن و... دارند. بنابراین واقعیت های 
شیرین و تلخ فقط از زبان مردم قابل 
اندازه گیری و محاسبه است. مردم سوال 
می کنند چطور و چگونه این حجم از 
مشکلات مثل رانت، اختلاس، رشوه، 
زد و بند، فقر و فاصله های طبقاتی و... 
وجود دارد؟ نویسنده این مقاله نقاط 
قوت را هم می بیند اما متأسفانه نقاط 
ضعف و سوء استفاده ها، نقاط قوت را هم 
تحت تاثیر قرار داده است! اگر برخی روش 
و منش های مدیریتی موجود اصلاح 
نشود، در فرآیند زمان دچار مشکلات 

بیشتری خواهیم شد. 

رئیس سازمان زندان ها مطرح کرد: 
پوشش حداکثری زندانیان واجد شرایط پابند الکترونیک

آرمان ملی: سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور، آیین تکریم و معارفه 
مدیران کل دفاتر »آموزش و پژوهش« و »برنامه ریزی، نوسازی و تحول اداری« به همراه 
سرپرست »دفتر ساماندهی مراکز نیمه آزادی و نظارت الکترونیکی« با حضور دکتر غلامعلی 
محمدی درمحل ستاد این سازمان برگزار شد. غلامعلی محمدی رئیس سازمان زندان ها 
در این نشست و پس از ارائه گزارشی توسط مدیران این دفاتر گفت: یکی از اولویت های ما 
تمرکز بر کاهش جمعیت کیفری در زندان هاست که جزو منویات جدی ریاست محترم 
قوه قضائیه نیز قرار دارد. برهمین اساس هم طی 9 ماه اخیر شاهد اقدامات قابل توجه در 
حوزه پابندهای الکترونیک و پوشش زندانیان واجدشرایط بوده ایم. وی با بیان اینکه درصدد 
هستیم تمام زندانیان واجدشرایط را زیرپوشش پابند الکترونیک قرار دهیم، گفت: نظارت 
ما بر این تأسیس کیفری که قاعده رحمت نظام کیفری نظام جمهوری اسلامی ایران است، 
از این پس جدی تر گرفته می شود و البته در حوزه نظارت نیز باید شاهد وحدت رویه در تمام 
کشور باشیم. این موارد نیز در حوزه عملکرد »دفتر ساماندهی مراکز نیمه آزادی و نظارت 
الکترونیکی« قرار دارد. محمدی همچنین اعلام کرد: زندانی تحت پوشش پابند الکترونیک 
باید بداند که فقط می تواند در محدوده مقرر تردد کند و هر تخلفی از آن منجر به بازگشت 
به زندان می شود و بعد از آن هم از ارفاق های قانونی بهره نخواهد برد. این موضوع باید به 
عنوان یک فرهنگ به زندانیان عملا تفهیم گردد. این لطف نظام کیفری ما به مددجویان 
است که موجب استقبال افکار عمومی قرار گرفته و بنابراین نمی گذاریم این ارفاق قانونی 
لوث شود. رئیس سازمان زندان ها در ادامه با اشاره به شرح وظایف »دفتر آموزش و پژوهش« 
یادآور شد: هم در حوزه آموزش پرسنل و هم زندانیان باید شاهد حرکت جدی باشیم تا 
اصلاح و تربیت مددجویان به عنوان هدفگذاری و نقطه آمال ما به وقوع بپیوندد. هم اکنون 
سازمان زندان ها در اجرای سند تحول قضائی و اقدامات تحولی و تعالی، این مسیر را درپیش 
گرفته است. وی ادامه داد: تبلور استراتژی ما ازجمله اداره زندان ها برمبانی دانایی محوری و 
مدیریت علمی، در اقدامات دفتر آموزش و پژوهش تجلی می شود. ضمن اینکه دیگر نباید 
فقط دنبال پژوهش های نظری اعم از میدانی و کتابخانه ای برویم بلکه معیار ما در آینده 
پژوهش های کاربردی است. محمدی در این نشست ضمن تأکید بر ارتقاء رفاهیات قانونی 
کارکنان زندان ها، انتظارات در حوزه زندانبانی را نیز بالا دانست و افزود: دفتر »برنامه ریزی، 
نوسازی و تحول اداری« نه فقط در حوزه تعامل با مجلس شورای اسلامی بلکه در عرصه 
نوسازی و ارتقاء ساختار و تشکیلات سازمانی هم باید به سمت تحول برود. درحال حاضر 
ساختار کنونی، جوابگوی نیازمندی های امروز ما نیست که باید با برنامه ریزی آن را اصلاح 
کنیم. در این مراسم ابراهیم صالحی عمران و فرزانه دهنادی به ترتیب به عنوان مدیر ان کل 
دفتر »آموزش و پژوهش« و نیز »برنامه ریزی، نوسازی و تحول اداری« سازمان زندان ها 
منصوب شدند. همچنین بهرام اکبرپور نیز به عنوان »سرپرست دفتر ساماندهی مراکز 

نیمه آزادی و نظارت الکترونیکی« معرفی شد. 

امید فراغت
روزنامه نگار

صفحه 9

آرمان ملی: روز گذشته، جواد نیک بین، عضو کمیسیون فرهنگی مجلس از 
کلید خوردن طرح تحقیق و تفحصی در مجلس خبر داد که از سال ها پیش، روی 

آن حرف و حدیث های مختلفی وجود داشته؛ طرح تحقیق و تفحص از شهرداری 
تهران. نام شهرداری تهران و بحث تحقیق...

مرکز آمار ایران تورم نقطه ای 12 ماده  غذایی و کالای اساسی را 100 درصد   اعلام کرد ؛

زنگ خطر گرانی چند برابری
      یك کارشناس اقتصادی : پس از حذف ارز ترجیحی قرار بود افزایش قیمت ها فقط برای چند قلم کالای اساسی اعمال شود اما خوش بینی ها زمان زیادی نبرد و  
افزایش قیمت ها دیگر اقلام خوراکی و غیرخوراکی را نیز تحت الشعاع قرار داد و در حال حاضر فشار بسیاری بر مردم به ویژه اقشار آسیب پذیر جامعه وارد می شود

 ده فرمان 
بانکی رئیسی

هدف گذاری نقدینگی 
زیر 2۵ درصد  از سوی 
بانك مرکزی اقدام 
بسیار مهمی است

مرتضی مكی  در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 فرسایشی شدن 
 احیای برجام برخی 

 فرصت های طلایی  را 
|از ایران گرفت

  گره احیای برجام 
 پیرامون تضمین های 

درخواستی است

محمد مخبر : 
دولت کارهای بزرگی را شروع کرده است

آرمان ملی: معاون اول رئیس جمهور اظهار داشت: جهاد 
کبیر که رهبر معظم انقلاب بیش از 50 سال قبل در فردوس 
شروع کردند امروز نیز وجود دارد و در دولت سیزدهم اولین 
جلسه ای که خدمت ایشان بودیم ۲ نکته مهم فرمودند؛ 
یکی اینکه چشمتان به داخل باشد نه به بیرون و دوم اینکه 
خنثی سازی تحریم ها مورد توجه باشد. محمد مخبر گفت: 
ابتدا که دولت را تحویل گرفتیم با مشکلات زیادی مواجه 
بودیم، وضعیت فروش نفت ما مناسب نبود طوری که نفتی 
که می فروختیم وجه آن را در اختیار نداشتیم، کالاهای 
اساسی ما همه به خط قرمز بود. وی افزود: کشورهای اطراف 
ما مدعی بودند که دیپلماسی را می فهمند و کشورهای 
منطقه علیه ما بودند اما با این راهنمایی که مقام معظم 
رهبری به رئیس جمهور کردند، نفت مان را فروختیم، 
پولمان را جابه جا کردیم و نیز کالاهای اساسی را آوردیم. 
مخبر ادامه داد: تدبیر رهبر معظم انقلاب را باید اینجا 
دید، کشور ما در جنگ تحمیلی بود و سران کشورها برای 
میانجی می آمدند اما امروز کشورها از ما می خواهند برای 
حل مسائل بین المللی میانجی گری کنیم. وی بیان کرد: 
با همین راهبرد امروز نفت مان را فروختیم، پولمان را 
جابه جا کردیم و روزانه ۷50 نفر در اثر کرونا در کشور کشته 
می شدند که نه واکسن و نه اجازه ساخت آن را می دادند 
و تجهیزات را هم تحریم کردند. معاون اول رئیس جمهور 
تصریح کرد: وقتی دولت سیزدهم سر کار آمد طی ۲ ماه، 
150 میلیون واکسن وارد شد و تا امروز حدود ۶0 میلیون 
واکسن هم داخل کشور ساخته شده است. مخبر عنوان 
کرد: امروز برای همه معضلات کشور برنامه مدون داریم از 
جمله برای نوسانات اقتصادی که ۷0 سال است کشور از آن 
زجر می کشد. وی افزود: بیش از 50 تا ۶0 سال است که ما از 
تورم، ناترازی بودجه و ناترازی در بانک ها زجر می کشیم اما 
داریم کاری می کنیم به نقطه خوبی برسیم و ساختار بودجه 
را اصلاح و تنظیم می کنیم لذا برای رشد اقتصادی، تولید و 
اشتغال کارهای بزرگی را شروع کردیم و ظرفیت های کشور 
نیز فوق العاده است. معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه 
این دولت کارهای بسیار بزرگی را شروع کرد تاکید کرد: 
در محضر مقام معظم رهبری عرض کردیم نعمت هایی که 
خداوند به این کشور داده و اقداماتی که در بیش از ۴0 سال 
قبل در حوزه زیرساخت ها انجام شده هر کدام می تواند کل 
کشور را با هم اداره کند که ایشان تایید کردند. وی با بیان 
اینکه ۲ هزار و ۷00 کیلومتر به دریا دسترسی داریم اذعان 
کرد:  همچنین وجود معادن، ظرفیت های کشاورزی، نفت و 
گاز را داریم، برای استخراج یک میدان نفتی ۶ میلیارد دلار 
نیاز داریم که ۶ ماه طول می کشد تا نفت روی زمین بیاید و 
۶ ماه طول می کشد تا ۶ میلیارد دلار درآمد داشته باشیم؛ 
این کشور، کشوری است که بخواهید این گونه اداره شود. 
مخبر با اشاره به ترانزیت در کشور تصریح کرد: امکاناتی که 
در کشور وجود دارد قابل تصور نیست، سرمایه گذاری های 
زیادی داریم و سال ها تراز استهلاک از سرمایه گذاری جلو 
افتاده که بسیار بحث بدی است. وی حاطر نشان کرد: در 
چند وقت گذشته بیش از ۶0 میلیارد دلار از محل داخلی و 
خارجی داریم سرمایه گذاری می کنیم که به سرعت به 100 

میلیارد دلار خواهد رسید. 

   شفافیت این نیست که من چگونه حرف می زنم. این شفافیت 
   نیست. شفافیت یعنی اینكه من، خانواده ام، قوم و خویشم و 
    همه آن کسانی که با من هستند در روند مالی و اقتصادی رانت 

    می گیریم یا خیر.     

    مسعود پزشکیان: FATF هیچ؛ شفافیت را اجرا کنید!   

 شفافیت در پیچ 
مجمع تشخیص

نعمت احمدی
حقوقدان

صفحه 3

   عكس:  آرمان ملی / حجت   سپهوند                                               

 حسین کنعانی مقدم 
در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 دولت مردمی یعنی 
 با مردم، بین مردم 
و برای مردم بودن 

 سفرهای استانی 
 قرار نیست 

 ماراتن سیاسی 
باشد

صفحات6و7

صفحات6و7


